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Zápis číslo 4 /2019 

ze zasedání Komise životního prostředí Rady města Milevska  
________________________________________________________________________________ 
 
termín jednání:           04.09.2019   od: 14,30  do: 17,00 hodin 

místo jednání:            Zasedací místnost MěÚ Milevsko, Sažinova 843, 399 01 Milevsko, dále terénní    
                                     šetření 
 
 
Přítomni:      
za komisi ŽP:    Mgr. Vlasta Machartová    

Milan Branžovský 
   František Hejhal 
    Jaroslav Kolář 
    Dana Řezáčová     
Omluveni:   Karolína Mitísková 
    Jan Kozák 
    Petr Hladký 
Za OŽP:   Ing. Hana Hadrbolcová 
   Mgr. Marta Bardová 
  Ing. Ludmila Komárková 
Hosté:   Michal Horek (místostarosta) 
  Ing. Jaroslav Mácha (člen rady) 
 
   
Program:  
 

1. Informace o stavu studie systému sídelní zeleně 
2. Ovocný sad v u. Č. Holase 
3. Podnět dopravní komise na zřízení parkoviště 
4. Lipová alej v Nádražní ulici 
5. Podněty na pokácení stromů ve městě  
6. Návrhy členů komise 

 
Jednání: 
 

1. Informace o stavu studie systému sídelní zeleně (generel zeleně) 
Tajemnice komise informovala členy komise o stavu probíhajícího generelu zeleně, který pro město 
zpracovává Ing. Lukáš Štefl. Cílem studie je zkvalitnění městské zeleně, definování priorit i strategie 
pro zabezpečení dlouhodobé stability městské zeleně, vytvoření konceptu a vize dalšího rozvoje 
městské zeleně a péče o ni. 
Práce na generelu v těchto dnech vrcholí a koncem září se plánuje veřejné projednání s tím, že 
případné připomínky občanů budou zohledněny v konečné verzi tohoto dokumentu.  

 
2. Ovocný sad v u. Č. Holase 

Na podnět pana starosty se komise zabývala zdravotním stavem a perspektivou ovocného sadu v ul. Č. 
Holase. Členové komise shledali stav tohoto malého sadu jako vyhovující. V minulém roce zde byla 
odstraněna jedna neperspektivní stará hrušeň, v současné době se zde nachází pouze 5 jabloní, jeden 
ořešák a jedna líska. Zdravotní stav ořešáku a lísky je výborný, jde o dlouhodobě perspektivní dřeviny, 
stav jabloní je vzhledem ke stáří sadu také dobrý, nachází se zde pouze několik drobnějších suchých 
větví.  
Závěr: Komise považuje stav ovocného sadu v ul. Č. Holase za dobrý a v současné době 
doporučuje stávající stav zachovat.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 5/5/0/0 

 
3. Podnět dopravní komise na řízení parkoviště 

Dále se KŽP zabývala návrhem Dopravní komise na zřízení parkoviště za domy 1096-1097 v Nádražní 
ulici. V současné době je v lokalitě zřízen v zeleni podél komunikace pruh ze zatravňovací dlažby pro 
podélné parkování. Auta zde však parkují příčně v zeleni mezi stávajícími stromy. Dopravní komise 
doporučuje v místě vytvořit oficiální parkoviště pro příčné parkování, to znamená stávající stromy 
vykácet a výsadbu nových stromů posunout za nové parkoviště. Členové komise návrh projednali, ale 
s navrženým řešením nesouhlasí a navrhují stávají stav ponechat v současné době bez zásahu. 
Stávající parkování v těsné blízkosti stromů sice není pro dřeviny rozhodně ideální, ale ty jsou zatím 
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v dobrém zdravotním stavu a plní zde významnou estetickou a ekologickou funkci. Dle názoru členů 
komise by realizací výše uvedeného záměru k žádnému výraznějšímu nárůstu parkovacích míst 
v lokalitě stejně nedošlo, proto nevidí ve vykácení stromů a zřízení oficiálního parkoviště žádný větší 
přínos.  
Závěr: Komise v současné době nesouhlasí s vykácením stávajících stromů za účelem vytvoření 
parkoviště za doby čp. 1096-1097 a doporučuje prozatím stávající stav zachovat. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 5/5/0/0 

 
 

4. Lipová alej v Nádražní ulici 
Komise se dále zabývala lipovou alejí v Nádražní ulici. V souvislosti s právě probíhající rekonstrukcí 
chodníků a s dalšími výkopovými pracemi, které tuto akci provázejí, nechal odbor životního prostředí 
vypracovat dva nezávislé posudky, ve kterých byl zhodnocen současný zdravotní stav stromů včetně 
návrhu kácení a ošetření stromů stávajících. Oba dva posudky se v zásadě shodují v posouzení 
zdravotního stavu a návrhu kácení dřevin, mírně se rozcházejí v odhadu budoucí perspektivy ostatních 
stromů. Komise oba posudky pečlivě prostudovala, provedla šetření a ze stávajících 68 lip vytipovala 
19 stromů k pokácení. Ve dvanácti případech se jedná o stromy nejstarší věkové kategorie, které se již 
většinou nacházejí ve stádiu odumírání, estetická hodnota i funkčnost je již snížená a zejména provozní 
bezpečnost je nedostatečná. V pěti případech se jedná o dospívající jedince, kde se však nachází 
rozsáhlejší hniloba kmene, jde o stromy neperspektivní. V posledních dvou případech jde o mladou 
výsadbu, přičemž u jednoho stromu se nachází hniloba báze, a u druhého stromu rozsáhlé poškození 
kmene, oba stromy byly vyhodnoceny jako neperspektivní.       
Závěr: Komise doporučuje s pokácení 19 lip, které jsou součástí lipové aleje v Nádražní ulici. 
Jedná se o stromy č. 1, 2, 3, 4, 8, 9, 10, 17, 19, 22, 23, 24, 25, 26, 27, 28, 29, 32 a 36 (viz příloha) za 
podmínky náhradní výsadby v co nejkratším termínu po vykácení. Konkrétní druh výsadeb bude 
upřesněn později.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se):5/5/0/0 

 
 

5.  Podněty na pokácení nebo ořez stromů ve městě  
 

Návrh na pokácení smrku u domu čp. 1008 v ul. J. A. Komenského 
Tajemnice KŽP předložila podnět SVJ domu čp. 1008-1011 o pokácení smrku pichlavého rostoucího 
z boku domu 1008. Jako důvod k pokácení se v žádosti uvádí, že vzrostlý smrk zejména v zimních 
měsících zabraňuje přístupu světla do bytů, spadané jehličí neumožňuje růst trávy, následkem čehož 
zem pod smrkem eroduje, při deštích spolu s vodou odtéká do kanalizace. V žádosti se navrhuje, aby 
strom byl pokácen a použit jako vánoční strom na náměstí.  
Komise se žádostí o pokácení předmětného stromu zabývala již na zasedání 14.11.2013 a 30.04.2015 
a pokácení stromu nedoporučila. Konstatovala tehdy, že se jedná o zdravý strom ve výborné kondici 
bez defektů a fyziologických anomálií, který je významnou dominantou v daném prostředí, má nesporný 
estetický a ekologický význam. Vzrostlé stromy mají v městském prostředí obecně nepopiratelný 
význam. Vzrostlá zeleň pohlcuje oxid uhelnatý, oxidy dusíku a jemný polétavý prach, působí jako 
hluková bariéra, odpařují velké množství vody, čímž zvyšují vzdušnou vlhkost a zlepšují tak kvalitu 
vzduchu a mají řadu dalších funkcí (poskytují stín v horkých dnech, zpomalují rychlost větru, poskytují 
úkryt živočichům, apod.). Předmětný smrk všechny výše uvedené funkce bezesporu plní, pokácením by 
došlo k velké ekologické ztrátě. Případný nový mladý strom, který žadatel doporučuje vysadit místo 
předmětného smrku, by všechny výše uvedené funkce začal beze zbytku plnit až za několik desetiletí. 
Závěr: Komise žádost důkladně posoudila, přičemž vzala v úvahu všechny výše uvedené 
skutečnosti a v současné době s jeho pokácením nesouhlasí.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 5/5/0/0 

 
Návrh na pokácení borovice rostoucí naproti domu 1145 v Sokolovské ulici  
Tajemnice komise předložila podnět manželů xxxxxxxx na pokácení borovice, která se nachází na 
pozemku města, naproti domu 1145, kde manželé xxxxxxxx bydlí. Důvodem návrhu na pokácení je 
obava z pádu stromu, který se naklání směrem k domu. Šetřením na místě samém bylo zjištěno, že se 
jedná o strom rostoucí v těsné blízkosti další borovice a za severní strany roste v blízkosti bříza. 
Členové komise jsou toho názoru, že borovice je vychýlená směrem k domům již dlouhodobě, a to 
právě důvodu blízkosti břízy, to znamená, že tento růst je přirozený, strom je na toto vychýlení 
adaptovaný a nehrozí tudíž v současné době pád stromu na dům. Ještě v letošním roce je v této lokalitě 
plánováno zpracování projektové dokumentace na revitalizaci předmětné plochy, v jehož rámci bude 
zpracován dendrologický průzkum všech stávajících dřevin. V případě, že by borovice byla 
dendrologem shledána rizikovou, komise žádost o pokácení přehodnotí.  
Závěr: Komise borovici naproti domu čp. 1145 v Sokolovské ulici považuje v současné době za 
bezpečnou, proto s jejím pokácením nyní nesouhlasí.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 5/5/0/0 
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Návrh na ořez magnolie u DPS Libušina 
Tajemnice komise předložila členům komise podnět paní xxxxxxxxx na ořez magnolie, která roste 
v těsné blízkosti DPS Libušina. Důvodem žádosti je velké stínění bytu s nutností celodenního svícení. 
Komise se žádostí o ořez magnolie zabývala opakovaně již v minulosti a vždy konstatovala, že se jedná 
o keř vysoké estetické hodnoty ve velmi dobrém zdravotním stavu, který je nejhodnotnější právě díky 
svému přirozenému růstu a jakýmkoliv zásahem by došlo k jistému znehodnocení keře. V minulém roce 
po dlouhé debatě nakonec připustila drobný ořez na keři, který byl proveden, ale s dalším zásahem 
komise v současné době nesouhlasí.    
Závěr: Komise trvá na svém původním stanovisku a nesouhlasí s ořezem magnolie rostoucí u 
DPS Libušina.  
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 5/5/0/0 

 
Návrh na pokácení neperspektivních dřevin 
Tajemnice KŽP podala návrh na pokácení velmi proschlé jedle v parčíku vedle věžáku a napůl 
uschlého jeřábu v Dukelské ulici. 
Komise návrh projednala a konstatovala, že se jedná o dožívající neperspektivní stromy a s pokácením 
souhlasí.   
Závěr: Komise doporučuje pokácení proschlých stromů – jedle v ul. J. A. Komenského a jeřábu 
v Dukelské ul. 
Hlasování (přítomno/pro/proti/zdržel se): 5/5/0/0 

 
 

6. Návrhy členů komise 
Při prohlídce lip v Nádražní ulici komise zkonstatovala špatný zdravotní stav jírovce maďalu a břízy 
bělokoré naproti domu čp. 1220 a doporučuje jejich pokácení. Jedná se o stromy se silně prosychající 
korunou, se značně sníženou estetickou hodnotou a do budoucna dlouhodoběji neperspektivní.  

 
 

 Komise ŽP 
 
     Bere na vědomí:  

•  informaci o stavu studie systému sídelní zeleně  
 

Doporučuje: 

• Pokácet v Nádražní ulici lípy č. 1, 2, 3, 4, 8, 9, 10, 17, 19, 22, 23, 24, 25, 26, 27, 28, 29, 32 a 36 (viz 
příloha) za podmínky náhradní výsadby v co nejkratším termínu po vykácení  

• Pokácet proschlé, neperspektivní dřeviny – jedli v parčíku vedle věžáku, jeřáb v Dukelské ulici, 
jírovec a břízu v Nádražní ulici naproti domu čp. 1220 

• Zachovat stávající stav parkování v lokalitě u domů čp. 1096-1097 v Nádražní ulici 

• Zachovat stávající stav ovocného sadu v ul. Č. Holase 
  

      Nesouhlasí:  

• s pokácením smrku pichlavého u domu čp. 1008-1011 v ul. J. A. Komenského 

• s pokácením borovice u domu čp. 1145 v ul. Sokolovská 

• s ořezem magnolie u DPS Libušina 
 

 
V Milevsku dne: 05.09.2019 
 
 
 
 
 
Zapsala: Ing. Hana Hadrbolcová           Mgr. Vlasta Machartová 
tajemnice Komise životního prostředí          předsedkyně Komise životního prostředí 
 
 
 
 
Obdrží:  

1. Členové KŽP 
2. Sekretariát 
3. Bc. Marta Bardová, vedoucí OŽP 
4. K založení do spisu 
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